
Zasedání č.2 Číslo materiálu:  6/53 
Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   11.2.2019 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 
Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 
 
Omluveni: 
Neomluven: 

Martin Hlavatý, Milan Krčík, Tomáš Klail, Klára Kocmanová Ing. Lenka Dupalová, Ing. Karel 
Macek, Mgr. Jana Červená, RNDr. Ivo Šanc, Josef Žáček 
Luděk Kment 
Jiří Šobr 

Hosté:  

Příští jednání: 25.3. 2018 v 16,00 hod. v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, na 
adrese Václavské náměstí 182, 1. patro 

 

Návrh usnesení pro RM: 
 
       b e r e   n a   v ě d o m í  zápis z 2. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 11.2.2019 
    
     

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 
a) zahájení, administrativa 
b) žádost o kácení stromů č.p.81, Ortenova ulice 
c) koncepce odpadového hospodářství 
d) komunitní zahrada Kaufland 
e) Analýza rizik Kaňk + příloha č.14 
f) Různé 

K tomu: 
a) Jednání zahájil a řídil M. Hlavatý,  
b) K žádosti bylo předloženo stanovisko a názor Bc. M. Šestáka, se kterým se komise ztotožňuje a 

podporuje jej. Pan Klail podal informaci z místního šetření. Komise doporučuje prověření možnosti 
podílení se žadatelů na nákladech za kácení a náhradní výsadbu v případech, kdy kácení není nezbytně 
nutné ( strom neohrožuje, neničí…) a to formou vyhlášky 

c) Koncepce OH byla předložena na vědomí a seznámení se s materiálem. Paní Červená navrhla využití 
námětů na www.mojeodpadky.cz . Doporučení členům komise podívat se na tyto stránky a hledat 
možnosti pilotního projektu v KH. 

d) K jednání byl předložen materiál OD Kaufland. Pan Žáček vyslovil obavu z toho, že OD bude zde 
kompostovat své nevyužitelné přebytky rostlinného původu s možnými zbytky ošetřujících látek.. Další 
členové ( pí. Dupalová, p. Šanc ) oponovali dodržováním zákona o odpadech, který toto jednání zcela 
vylučuje díky svým kontrolním mechanismům. Komise doporučuje v projektu řešit v podmínkách 
povolení  i zadržení dešťové vody z OD Kaufland a Albert pro účely zahrady  

e) K jednání byla zaslána Analýza rizik na Kaňku včetně přílohy č.14. M.Hlavatý vyzval členy komise 
k prostudování materiálů s tím, že na příštím jednání se komise pokusí specifikovat z materiálu konkrétní 
požadavky na odbory MÚ. Pan Macek zdůraznil, že zhruba od str.119 analýza specifikuje konkrétní 
opatření. Paní Červená navrhla svolat znovu jednání s občany na Kaňku. Pan Šanc zdůraznil nutnost 
podílu osadních výborů a neziskovek na informování občanů a zvýšení tlaku na realizaci závěrů 
obsažených v analýze. 

f) Různé: 
p. Žáček: vznesl dotaz na možnost zhotovení studny pro vinice. Pan Macek mu sdělil postup, kterým má 
postupovat 
pí: Dupalová: vznesla dotaz na komunitní kompostéry. V současné době jsou 2 kompostéry. O ten 
v ul.17.listopadu se ale nikdo nestará. V příštích Kutnohorských listech vyjde informace o svozu bioodpadů 
s možností rozšíření kompostérů. 
https://mu.kutnahora.cz/mu/komunitni-kompostovani?highlightWords=komunitn%25C3%25AD  
pí. Červená: otevřela problematiku nakládání s odpady a popsala některé možnosti uvedené na odkazu 
uvedeném v bodě c) 
p. Klail: navrhl možnost zřízení ježkovníků, ještěrkovníků atd. Možnost spolupráce se školami, na školské komisi 
projedná paní Červená. 
p. Krčík: doporučil návštěvu čističky důlních vod v areálů bývalých Rudných dolů. 
M.Hlavatý podal informaci o měření kvality ovzduší v KH. Lze najít na odkazu:  
http://portal.chmi.cz/files/portal/docs/uoco/web_generator/aqindex_slide3/mp_SKHOA_CZ.html  
pí. Červená zaslala mailem do zápisu pro informaci výňatek ze zápisu Osadního výboru Kaňk: 

ChChodník k Lorci 
-          poděkování p. J. Veberovi za loňský dobrovolnický úklid chodníku od spadaného shnilého ovoce 
-          OV upozorňuje na neúnosnost stavu stromů a následného nutného úklidu vzhledem k možnému ohrožení 

chodců bodnutím hmyzem (nebezpeční alergických reakcí, vstup chodců i s kočárky do vozovky) 
-          OV žádá o vyvolání jednání mezi vlastníky stromů, chodníku a OV za účelem: 

1)      radikálního prořezu do konce března 2019 – tak, aby se již v letošní sezóně zabránilo výše 
zmíněnému – p. Šnajdr požádá o spolupráci Technické služby, Odbor ŽP a vlastníky stromů 

http://www.mojeodpadky.cz/
https://mu.kutnahora.cz/mu/komunitni-kompostovani?highlightWords=komunitn%25C3%25AD
http://portal.chmi.cz/files/portal/docs/uoco/web_generator/aqindex_slide3/mp_SKHOA_CZ.html


2)      následnému pokácení ovocných stromů směnou za výsadbu stromů nových – OV nabízí 
brigádnickou pomoc s obnovou stromořadí 

 
K tomu uvádí vysvětlení a historii p. Šesták mailem z 12.2.: 

Tento problém se řešil už v srpnu, kdy jsem měl na místě s vlastníky pozemků jednání. Níže zasílám zápis: 

Dne 3.8.2018 správce veřejné zeleně provedl místní šetření za přítomnosti vlastníků pozemků, paní  Věry 
Vondráčkové, Římskokatolické farnosti Kutná Hora – Sedlec  v zastoupení pana Petra Cicvárka a pronajímatele 
pozemků pana Jaroslava Vebera. Hrušně a jabloně jsou v dobrém zdravotním stavu, vlastníci nechtějí alej kácet. 
Dále stromy vytváří stín na blízký chodník. Přítomní se dohodli, že pan Veber bude každodenně uklízet hrušky a 
jablka, které jsou spadané na chodník. Dále pan Veber zajistí v podzimních měsících ořez hrušní a jabloní. 
Technické služby zajistí vyčištění asi 4 míst, kde jsou hrušky rozšlapané. Toto vyčištění bude probíhat cca 1x za 
týden nebo dva týdny, dle potřeby. 

Bohužel nyní se pan Veber otáčí zády s ořezem stromů, i když s tím souhlasil. Mám za úkol sjednat další schůzku 
s vlastníky stromů, abychom se domluvili co bude dál. O radikálním řezu se nedá hovořit. Na straně k chodníku už 
nejde nic moc ořezat, maximálně výmladky. Ořez by byl potřeba z druhé strany stromů.    

 
e)  Zasedání bylo v 17:00 hodin ukončeno a bylo dohodnuto příští zasedání komise na 25.3.2019 v  zasedací 
místnosti MÚ Kutná Hora, na adrese Václavské náměstí 182, 1. patro 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
KŽP žádá RM o prověření možnosti podílu žadatelů o kácení na městských pozemcích na nákladech na 
kácení a náhradní výsadbě formou vyhlášky. 
Ve věci Komunitní zahrady doporučuje KŽP jednání s investorem ve věci možnosti využít pro zahradu 
zbudování zádržného zařízení na dešťovou vodu z objektů OD Kaufland a Albert. 

 

3) Reakce rady města: 

Usnesení č. 238/19 k zápisu komise pro životní prostředí 
Rada města b e r e n a v ě d o m í 

zápis z 2. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 11.2.2019 

 

 

 

 

 

Zapsal: Martin Hlavatý   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


